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Following are excerpts from 
the transcript of ,testimony 
by John Ehrlichman today on 
the 27th day of hearings on 
the Watergate case before 
the Senate Select Committee 
on Presidential Campaign 
Activities: 

MORNING 
SESSION 

MR. EHRLICHMAN: Mr. 
Chairman, and members of 
the committee, at the time of 
my resignation I assured the 
President •as I had intended 
to spend such time and per-
sonal resources as I had in 
the statement of the truth of 
these matters now before this 
committee. I have Willingly 
and fully testified before sev-
eral other official inquiries. 

Because I sincerely do not 
believe I am guilty of any 
wrongdoing, I have not in-
voked the Fifth Amendment, 
nor have I attempted ':to ne-
gotiate "immunity" for. my-
self from anyone. Thus, I will 
try to fully answer all ques-
tions put to me by the com-
mittee within the new-execu-
tive privilege guidelines. 

I welcome this opportunity 
to lay out the facts and pub-
licly set the record straight 
on a number of questions. 
One of these questions have 
been legitimately raised. Oth-
ers are created by leaks to 
the press, falsehoods and 
misunderstandings. , 

I am here to refute every 
charge of illegal conduct on 
my part which has been 
made during the course of 
these hearings, including ma-
terial leaked to the news 
media. What I say here will 
not be new but it' may be dif-
ferent from what you have 
been reading In the papers. 

It has been repeatedly said 
that this is not a trial; that 
the committee will recom-
mend legislation, not assess 
guilt or innocence. At the 
same time, the soundness and 
integrity of the President, his 
staff and many close asso-
ciates have been impugned 
and directly put in issue 
here. Many important ques-
tions about the White House, 
the Presidency, and its staff 
system have also been asked 
here, but not answered. I 
hope and believe' I can con-
tribute a few of those an-
swers and also perhaps some 
measure et perspective. 

`Fear and Paranoia' 
Mr. Dean began his state-

ment with a somewhat super-
ficial but gallery-pleasing 
repetition of the' old story 
about fear and paranoia in 
the Nixon White House. Why, 
Mr_ Dean wondered, • was 
there all that overplayed con-
cern about hippies coming to 
Washington to march peace-
fully down Pennsylvania 
Avenue? Mr. Dean's explana-
tion is simply that we were 
all suffering from some ad-
vanced forms $f neurosis, 
and 	nothing r. else--sorne 
strange White .louse mad-
ness. He suggest$ he was the 
only sane one 	the bunch. 

Since he began ms suiLe-
ment there, let 'Ane take up 
that subject briefly_ f submit 
that on his general subject 
there are some ; realities of 
governmental life to be 
weighed in yonr delibera-
tions.  

From its first. days, the 
Nixon Administrition. sought 
a stable peace abroad • and a 
return of our P.O.W.'s from 
Southeast Asia; to get these 
results required the President 
to undertake foreign policy 
moves and initiatives which 
were completelY inter-related 
and extremely delicate. In - 
pursuit of this result we 
necessarily gave earnest at-
tention to the staffing of cri-
tical Government poSitions 
with people ,loyal to the 
President!S obiectives. And 
the problems of leaks, demon-
strations, bombings and ter-
rorism, public opinion and 
Congressional support were 
understandably on the Pres-
ident's mind. 

Today, the Presidency Is 
the only place in the nation 
where all the conflicting coon= 
siderations of domestic and 
international polities, •eco-
nomics and society merge: 
it is there that street violence 
and civil rights and relations 
with Russia and their effect 
on China and the Cambodian 
military situation and a -thou-
sand other factors and events 
are brought together on the 
surface of one desk and must 
be resolved. 

Events of '69 and '70 
Some of these events in 

1969 and 1970 included hun-
dreds of bombings of public 
buildings in this country, a 
highly organized attempt to 
shut down the Federal Gov-
ernment, which you will all 
remember, intensive harass-
ment of political candidates 
and violent street demon-
strations which endangered 
life and property. 

Taken as - isolated inci-
dents these events were. se-
rious. Taken is part of an 
'apparent campaign to force 
upon the President a foreign 
policy favorable to , the 
North Vietnamese and 'their 
allies, these demonstrations 
were more than just a gar-
den variety exereise..of the 
First Amendment. 

Just as, and because, they 
affected the President's abil-
ity to conduct foreign pol-
icy, they required the Presi-
dent's attention and con-
cern. Had he and E.. staff 
been ignorant of tile signifi-
cance of such a campaign, 
or merely indifferent, they, 
th t is the President 'and his 
staff, would have been sub-
ject to the proper criticism 
of all citizens interested in 
securing a stable peace in 
Southeast Asia and the re-
turn of our P.O.W.s. 

But the President did un-
derstand these events to be 
important in the- over-all for-
eign policy picture and they 
received balanced attention 
along with other events and 
factors. 

In 1969, when he first came 
into office, the President took 
this nation into a• new inter-
national era in which the 
stakes were extremely high. 
From close observation I can 
testify that the President is 
not paranoid, weird, psychotic 
on the subject of demonstra-
tors or hypersensitive to 
criticism. He is an able, 
tough, international politician, 
practical, complex, able to 
integrate many diverse ele-
ments and to see the interre-
lationships of minute and 
apparently disassociated •par-
ticles of information and 
events. 

Why didn't everyone know 
all about Watergate? 

Shrinkage of Perspective 
It has been my experience 

that, in the trial of a long 
lawsuit with a great number 
of Witnesses, it becomes 
hard for the lawyers, witnes-
ses, judge and jury to remem-
ber that anything else ever 
happened in the community 
back at the time of the dis-
puted event except that event 
itself. I sense some of that 
shrinkage of perspective in 

some of the questions here, 
and in some of the comments 
of the network people on the 
television. 

Here is What appears to be 
this 'great big thing, a-  bur-
glary, a "cover up," "horrors," 
all going on, and witness aft-
er witness goes over the 
exquisite details of a few 
meetings, phone calls, mem-
os; and conversations, day 
after day- here. One begins to 
think, surely all of this could 
not -possibly have passed un-
seen by anyone Of even aver 
age' awareness. How, then, 
could people on the White 
House staff have failed to 
know all of these so-obvious 
and often repeated and sig-
nificant details, and failed to 
blow the whistle on the 
wrongdoings long .before the 
ninth month? 

John Dean said one thing 
in his testimony falser than 
all the other falsehoods there, 
When he said. 

The Watergate was prob-
ably the major thing that 
was occurring at this point 
in 'time," meaning in the con-
text of Senator Baker's ques-
tion, in the White House be-
tween June 17 and Sept. 15, 
1972. 

I do not suggest that we 
were all just too busy to have 
noticed. We did notice and 
we kept informed through 
John Dean and other sources 
on the assumption that he 
was giving us complete and 
accurate information. 

But it is important to know 
that in today's White House, 
there must be, and there . is, 
a heavy delegation of respon-
sibility and duties. 

Presidential Liaison 
This narrative goes to the 

question: How could all of 
this have been avoided? 

And it goes to the.-.impor-
tant point that a chain of 
delegation is only as strong 
as its weakest link. 
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Follow Up Assignment 
So it was this set of facts, 

and the real strong feeling of 
the President that there was 
a legitimate and vital nation-
al security aspect to this, 
that it was decided, first on 
Mr. Krogh's recommendation, 
with my concurrence, that 
the two men in this special 
unit who had had consider-
able investigative experience, 
be assigned to follow up on 
the then leads and rather 
general leads which were in 
the file. 

Q. Who were those two 
men? A. Hunt and Liddy. 

Q. Now, did you know Mr. 
Hunt or Mr. Liddy? A. I had 
met Mr. Hunt once briefly. I 
had never met Mr. Liddy. I 
will take that back. He may 
have been in my office once. 

Q. Now, Mr. Young also 
worked in this unit, did he 
not? A. Yes. 

Q. And he worked under 
Mr. Krogh? A. He worked as 
a kind of a co-chairman. 

Q. What was the report-
ing relationship between Mr: 
Young, Mr. Krogh to you? 

A. Well, Mr. Krogh, of 
course, was on my staff, and 
maintained the same. report. 
ing -relationship to me that 
he had always maintained. 
Mr. Young began reporting 
to me at the time he joined 
the special unit. 

Q. Did you ever initiate 
any instruction to them? 

A. I was asked to ratify a 
number of their decisions 
from time to time. Their prac-
tice would be to send me 
periodic information reports 
sometimes these would con-
tain requests for either ap-
proval of a decision that they 
had made or proposals that 
they had or something of 
that kind. 

Q. Is this the special in-
vestigations unit that later 
became, began to be known 
popularly as the "plumbers"? 
A. Yes. 

Q. Now, did you actually 
interviews Mr. Hunt before 
he was hired? A. No, I had a 
meeting with Mr. Colson and 
Mr. Hunt after he was hired. 
It was in July of 1971 and I 
believe that is the only time 
I have seen Mr. Hunt. 

Q. Would it be fair to say 
tbat Mr. Colson very much 
wanted Mr. Hunt to be hired? 
A. That would be fair to say. 

Q. Now, did you make a 
call for Mr. Hunt to the C.I.A. 
shortly after you saw him? 
A. Well, I cannot recall ever 
making suoh a call. 

Major Responsibility 
Q. Now, you said that the 

major responsibility of this 
unit developed because of 
the need for the unit to go 
ahead on an investigation of 
the so-called Pentagon leaks. 
Were there any other re-
sponsibilities or assignments 
given to this unit? A. Yes. 

Q. Could you state what 
they are — were? 

A. Well, I can state some 
of them; I cannot state all of 
them. The strategic arms 
limitations negotiations were 
under way in the summer of 
1971 and a newspaper ob-
tained the U.S. negotiating 
position, in effect, the secret 
script for the U.S. negotia-
tions in that negotiation. 
That came close on the heels 
of the Pentagon papers epi-
sode and was a major cause 
of concern for the President 
and for those dealing in this 
area of foreign policy. This 
special unit was asked to see 
if they could' determine the 
source of that leak. 

Q. Do you know what ac-
tions the special unit took iii 
seeking to carry out that re-
sponsibility? 

A. In General terms, I do. 
I know that they worked 
through the security people at 
the State Department and the 
Defense Department. They 
narrowed down the probable 
source of that leak, and I 
believe there were some per-
sonnel actions taken as a 
result of that. 

Q. Did you become aware 
of any wiretapping that took 
Place at the request of the 
president and approved by 
the Attorney General in re-
gard to that? A. In regard to 
the SALT leak? No. 

Unrelated to SALT 
Q. Did you become aware 

of wiretapping that was au-
thorized by the President and 
also the Attorney General 
with regard to any particular 
leaks involving national se-
curity at this time? A. The 
answer to your question, Mr. 

Dash, is yes. It was in rela-
tion to an investigation in 
1971. Beyond that I cannot 
go. 

Q. You say it did not relate 
the SALT leaks? A. No. 

Q. Did you know anything 
about the so-called Kissin-
ger Taps? A. Yes. I knew 
I did not know at the time 
the details of those taps; 
that is, who was being 
tapped, the purpose, the ex-
tent, and so on. I knew gen-
erally that such a thing was 
going on. 

Q. And did you know who 
had approved that? A. I do 
not know of my own knowl-
edge, no. 

Q. Well, how did you know? 
You said you knew generally. 
How did it come to your at-
tention? A. I think Mr. Halde-
man told me obliquely and 
not directly and not with any 
degree of specific fact that 
such a thing was going on. 

Q. Did there come a time 
when you had more specific 
facts? A. Well, obviously, in 
the last few months, I have 
learned a great deal more 
about the whole situation 
than I knew previously. 

Q. Did.  you ever receive 
the logs of those taps? A. 
Yes, I evidently did without 
scrutinizing them, but I did 
receive them. 

Q. Could you tell us how 
you received them? A. Yes, 
I received them from Mr. 
Mardian at the Justice De-
partment. 

Q. Why did Mr. Mardian 
give them to you? A. He gave 
them to me because he felt 
that they should be in the 
custody of the White House 
and proposed that they be 
moved out of the Justice 
Department because he could 
not assure their safe-keeping 
there. 

Q. Well, did you know 
that actually, he was giving, 
them to you at the direction 
of the President? 

A. I did not know that 
until I heard him [Mr. Mar-
dian) testify to that here. 
In point of fact, I referred 
the question to the President, 
perhaps unnecessarily, after 
Mr. Mardian originally talked 
to me about it. The President 
asked me then to take cus-
tody of them, which I did. 

Logs and Synopses 
Q. At that time, did you 

look at them or did you 
know what they contained? 

A. I looked at them very, 
very quickly. He told me 
what they purported, what 
he said they were, which was 
the logs and correspondence 
and synopses of a national 
security investigation in 1969. 
Well, then, I related that to 
what Mr. Haldeman had de-
scribed to me, and I- 

Q. And these were the logs 
and taps that were put on 
certain newspaper persons 
and certain staff members of 
Mr. Kissinger? A. That is 
what I understand. 

Q. Where did you lodge 
these logs? 

A. I lodged those in a two-
drawer combination filing 
cabinet in one of the rooms 
of my office. Q. Do you know 
what time this was when you 
did that? 

A. It would have been in 
the fall of 1971. Q. And how 
long did they stay there? 

A. They stayed there until 
the day I resigned, which 
would have been the '30th 
of April of this year. 

Q. On that date, did some-
thing happen to hem? A. Yes, 
sir, those papers and all the 
papers in my office were 

then turned over to the Presi-
dent as Presidential papers. 

Q. Now, you were begin-
ning to tell us about some 
of the other assignments that 
the special investigations unit 
had. Would you go on, those 
that you can tell us about? 

A. There is only one other 
that is in the public domain 
that I know of, and that is 
an investigation into the cir-
cumstances of the leak of a 
C.I.A. document relating to 
relations between India and 
Russia. 

Q. Did you have any part 
or role in authorizing the 

taps we just talked about, 
of which you ended up being 
the custodian of the logs. 
A. No. 

Q. Did you have any role 
in authorizing other wire-
taps? A. From time to time, 
I did. 

Wiretaps by Liddy 
Q. Did you authorize Mr. 

Liddy's wiretaps in your role 
of supervising the special 
investigations unit? 

A. In 1971, that was so. In 
1969, as counsel, I author-

, ized an attempt .which never. -
came to anything. It was not 
actually accomplished. But 
beyond that, it would have 
been in one of those two 
capacities, either as counsel 
in 1969 or in my relationship 
to this unit in 1971. 

Q. Were you aware of the 
electronic surveillance on 
Joseph Kraft's house? A. That 
was the one that I was talk-
ing about in 1969 that, so far 
as I know, never happened. 

Q. Do you know who was 
involved in attempting to 
commit that wiretap? A. Yes, 
Mr. Caulfield was. 

Q. Did you ever discuss 
that tap with the President? 
A. I am sure I did. 

Q. Do you know what( the 
purpose of the placing: of 
that tap was? A. It was a 
national security purpose: 

Q. Now, did it come, to 
w your attention that there was 

an effort to either break into 
the Brookings Institute or 
fire bomb the Brookings In-
stitute? 

A. Yes. It came to my at-
tention, I think, from John 
Dean at the time that he 
came to California. I can say 
very briefly, I didn't author-
ize it. 



Q. Do you know who au-
thorized it? A. No, I don't. 

Q. Did you ever look into 
who authorized it? A. 'No, 
I didn't. 

Q. What was he asking 
you to do about it? A. He 
was asking me to make sure 
that that didn't happen. 

Q. Did you? A. I believe 
I did. 

Q. Now, you did become 
aware at some point in time 
of the activities of staff 
members of the special in-
vestigations, unit, Mr. Hunt 
and Mr.Liddy, with regard 
to the office, of Mr.' Ellsberg's 
psychiatrist? A. Yes, it was 
around Labor Day of 1971, 

Fact-Gathering Project 
Q. And I-  take it that was 

a fact-gathering project? A. 
That was the fact-gathering 
project that I mentioned be-
fore in relation to the theft 
of the secrets and• the turn-
over the Russians and the 
dilemma we had of the bu-
bureau [F.B.I.] not moving 
on this. 

Q. And when do you say 
that you learned , of that 
break-in? A. Within a day or 
two after my return from a 
Labor Day trip to Cape Cod. 

Q. Did you know that Mr. 
Liddy, Gordon Liddy, who 
had been a staff member in 
your special investigations 
unit, took on a very impor-
tant role in the Committee 
to Re-elect the President? 
A. I did not know it at the 
time. 	- 

Q. Did you know that Mr. 
Krogh, who worked directly 
under you, had recommend-
ed him for that job? A. I 
don't believe I knew that. 

Q. You mean you first 
heard about it during testi-
mony?. A. I believe so. 

Q. Did there come .a time 
shortly after the break-in 
that your read of Mr. Liddy's 
involvement? A. Oh, yes, 
certainly. 

Q. And at that time, did 
you read that Mr. Liddy 
worked for the Committee to 
Re-elect the President? A. 
Yes. 

Q. Is it not true that you 
first learned' about it in tes-
timony. A. I think it must 
have been subsequent to the 
break-in at the Watergate. 
I think rather soon, within a 
matter of days after. 

Q. Now, you knew at that 
time, certainly at that time, 
that Mr. Liddy had beer, in-
volved in the break-in of the 

psychiatrist's office of Mr. 
Ellsberg? A. Yes. 

Q. Did you say anything to 
anybody at that time when 
you read in the newspapers 
about this same Mr. Liddy, 
now working for the Presi-
dent's campaign, being found 
in another break-in at. the 
Democratic National Commit-
tee headquarters, at least 
being involved in it? A. I am 
sure I must have commented 
on it. 

Q. Commented? To whom? 
A. I don't recall-offhand:I am 
sure I talked to John Dean 
about it. As a matter of fact, 
he may have been the one 
that first let me know that 
Liddy was involved and that 
it is the Liddy who was at 
the White House. 

Q. As a matter of fact, is 
that not true that rather than 
learning it from the news-
paper you learned about it 
from Mr. Dean? A. I think 
that undoubtedly is the case. 

Q. Now, were you informed 
after March 30, 1972 that the 
Committee for the Re-elec-
tion of the President had a 
sophisticated intelligence sys-
tem with a budget of around 
a quarter million dollars or 
$300,000? A. No. 

Q. Do you know whether 
Mr. Haldeman was? A. Not 
of my own knowledge, I do 
not, no. 

Q. Now, when did you, 
Mr. Ehrlichman, learn for 
the first time of the break-in 
of the Democratic National 
Committee headquarters? A. 
It was the following day 
when I received a telephone 
call. 

Q. And what, if anything, 
did you do? A. I made a 
couple of phone calls in 
response. 

Q. How soon thereafter did 
you learn that Mr. Hunt was 
involved? A. His name was 
mentioned in the original 
phone call. 

Q. And who made that 
phone call to you? A. Mr. 
Boggs of the Secret Service. 

Q. And then, shortly after 
did Mr. Dean make a report 
to you about what he had 
learned about the break-in? 
A. That would have been the 
afternoon of the 19th, the 
following Monday. 

Q. What did he tell you? A. 
He just gave me a run-down 
of the identity of the indi-
viduals. He told me that he 
had talked to Liddy. That 
Liddy had told him that it 
was his operation, in effect, 
that he, Liddy, was involved, 
but that nobody at the White 
House was involved. 

Q. So at least by the 19th 
of June, which is two days 
after the break-in, one, on 
the basis of a call from a 
Secret Service man, and the 
other from Mr. Dean, that the 
two men who had been in-
volved in the so-called Ells-
berg break-in were involved 
in the break-in of the Demo-
cratic National Committee 
headquarters? A. That is cor-
rect. 

Position of Itresponsibility 
Q. These two men, at least 

one of them specifically, Mr. 
Liddy, had a position of some 
responsibility with the. Com-
mittee to Re-elect the Presi-
dent of the United States. 
A. Well I obviously learned 
that he was working at the 
committee. I do not know 
about the responsibility part. 

Q. Did you know he was 
counsel 'for the Finance Com-
mittee of, for the Re-election 
of the President? A: I am not 
sure that I did. 

Q. Now, having learned that 
persons who had the prior 
histroy that you knew about 
were working in a close rela-
tionsfhip to the campaign for 
the re-election of the Presi-
dent you were so dedicated, 
honestly dedicated to see that 
he was re-elected; did this 
produce any concern on your 
part with regard to the cam-
paign itself? A. Yes, I was 
concerned about it. 

Q. Would it also be a, even 
more of a serious campaign 

issue if it developed or was 
revealed that Mr. Hunt and 
Mr. Liddy had broken into  

the office of Mr. Ellsberg's 
psychiatrist, the same two 
people? 

A. No, I would not think 
so. They were certainly 
identified as former White 
House people in the media, 
and that was, that connec-
tion was, known. This con-
nection was established. 
Q. What connection was es-

tablished? A. Their connection 
with the White House. 

Q. Yes, but it had not been 
established, is it not true, 
that Mr. Hunt and Mr. Liddy 

had broken in the psychia-
trist's office of Mr. Ellsberg, 
at that point it had not been 
publicly known? A. No, it 
was not publicly known. 

Q. Are you telling the com-
mittee that that additional 
information that these for-
mer White House staffers 
working under your direc-
tion had broken into Mr. 
Ellsberg's psychiatrist's of-
fice, would not have created 
an even more serious embar-
rassing situation for the cam-
paign? 

A. I would not think so, 
Mr. Dash, for several rea-
sons. Number 1, that episode 
was a part of a very inten-
sive national security inves-
tigation which had been im-
pressed with a very high 
security classification. The 
likelihood of that being dis-
closed was very slight. 

Number 2, those people 
were operating, at least I be-
lieve, they Were operating, 
under express authorization. 

Q. Express authorization 
to break in? 

A. Yes, sir. Under a nation-
al security situation, under a 
situation of considerable mo-
ment to the nation in the 
theft of top secret docu-
ments, and their apparent de,• 
livery to the Soviet Embassy, 
It never was my view that 
Hunt and Liddy, as individu-
als, had done something that 
was completely irrational in 
that break-in. In other words, 
they were operating in a na-
tional security setting and 
pursuant to either instruc- 
tions or authorization and, 
that being the case, that had 
never been a subject which I 
considered to be seriously 
embarrassing. 

Q. Let us first take the 
first point you made, which 
was that it would be unlikely 
that it would be revealed. A. 
Right. 

Q. And .I take it, it would 
be unlikely to be revealed 
was because neither Mr. 
Hunt or Mr. Liddy would talk 
about it? A. Neither would • 
they talk about it nor would 
a prosecutor talk about it if 
they told him, nor any em-
ploye of the Federal Govern-
ment aware of the national 
security characteristic of it 
be talking about it. 

Q. How would you be as-
sured of the fact that Mr. 
Hunt and Liddy would not 
talk about it? 

A. Well, the only assur-
ance that one could have, 
I suppose you have a couple 
of individuals here with long 
training and experience as 
law enforcement or intelli-
gence people in the Govern-
ment, Hunt for what, 20 
years, and Liddy for seven, 
or something of this kind, 
and it never occurred to me 
to be a serious likelihood at 
that time. 



Q. Now, f think you have 
heard the testimony of Mr. 
Mitchell that he first became 
aware of the so-called Liddy 
operations, which included 
the Ellsberg break-in, on the 
21st of June, [1972] and Mr. 
Mardian, Mr. Larue debriefed 
him after speaking to Mr. 
Liddy and that he character-
ized this kind of operation, 
plus some others, as White 
House horrors. It was his 
view as presented to the 
committee that the potential 
for embarrassment to the re-
elecion of the President was 
such, that he withheld this 
information from the Presi-
dent because he thought it 
might cause the failure of 
the President for being re- 
elected. You disagree with 
his evaluation. 

A. Well, I certainly dis- 

agree with it at the time. 
In other words, trying to re-
construct my frame of mind 
at the time, I considered the 
special unit's activities to be 
well within the President's 
inherent constitutional pow-
ers, and this particular epi-
sode, the break-in in Cali-
fornia, likewise to have been 
within the President's inher-
ent constitutional powers as 
spelled out in 18 U.S. Code 
2511, 

Q. Once the information 
did become public, and the 
press dealing with it, and the 
reaction generally by the 
public to the break-in, would 
you say that this was treated 
as a normal function of Gov-
ernment to authorize Mr. 
Hunt and Liddy to break in-
to Mr. Ellsberg's psychia-
trist's office. By the public, 
not as you saw it, but how 
the public reacted when they 
heard about it? 

A. I think what is normal 
in the press these days is 
perhaps a difficult thing for 
any, of us to define, particu-
larly in this setting. Taken 
at the time, either at time of 
the Pentagon papers episode, 
where you had these people 
stealing top secret documents 
and doing what they did with 
them, on the one hand, or 
taken at the time of the cam-
paign, it depends on how 
many of the facts, how much 
of the facts, how much un-
derstanding could be sifted 
through the daily press. 

I think if it is clearly un-
derstood that the President 
has the constitutional power 
to prevent• the betrayal of 
national security secrets, as 
I understood he does, and 
that is well understood by the 
American people, and an epi-
sode like that is seen in that 
context, there shouldn't be 
any problem. 

Q. Well, then, you would 
not have had the same con-
cern that Mr. Mitchell ex-
pressed, that if he had told 
the President about it, one, 
the President would have 
lowered the boom and, in 
lowering the boom, he would 
have probably caused his 
own defeat for President of 
the United States? 

Discussed With Nixon 
A. In point of fact, on the 

first occasion when I did 
discusss this with the Presi-
dent, which was in March of 
this year, he expressed es-
sentially the view that I 
have just stated, that this 
was an important, a vital na-
tional security inquiry, and 
that he considered it to be 
well within the constitutional, 
both obligation and function 
of the Presidency. 

Q. You say you first dis-
cussed this with the Presi-
dent in March of this year? 

A. That is the first I can 
recall discussing it with him. 
Q. Well, what was the pur-
pose of the President's state-
ment of May 22, [1973] when 
he said that he instructed 
you and Mr. Haldeman to 
take steps to prevent the 
fruits of the special investi-
gative unit from becoming 
known during the investiga-
tion of the Watergate as 
early as June? 

A. Well, that is quite an-
other subject, Mr. Dash, and 
that relates to some of the 
subject matters that I am at 
this point not able to talk to 
the committee about, which 
the President has impressed 
with the highest secrecy 
classification and which he 
feels is very vital to the na-
tional security of the country. 

Now, in furtherance of 
that, he has had me commu-
nicate his concerns about 
that to a number of people 
and he, in turn, has person-
ally communicated his deci-
sion in that regard to.a num-
ber of people in the execu-
tive branch. 

Q. I am not trying to probe 
into any other secrets, but 
certainly at the time in June 
of 1972, right after the break-
in you were aware of, and I 
take it, he was aware of the. 
break-in, the Ellsberg break-
in. A. I cannot speak for the 
President on that. I can only 
say that I was aware of it. 
Q. Well did not the Presi-
dent in a statement indicate 
that certain acts were taken 
by properly motivated people 
that he would not authorize 
but that he had instructed 
Mr. Haldeman and Mr. Ehr-
lichman to see to it that none 
of this, which he thought 
were taken in the guise of na-
tional security, should be in-
vestigated into by the F.B.I.? 

The New York Times 
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A Number of Inquiries - 
A. Well, I took that in-

struction from the President 
to relate to a number of 
investigations which the spe-
cial unit either supervised or 
engaged in one way or an-
other over a period of 
months, spanning six, eight, 
nine months. 

Q. But you included the 
Ellsberg break-in in that? A. 
I included the whole Pena-
gon papers episode in that. 

Q. All right. So it was 
your understanding you were 
under instructions to see to 
it that the F.B.I. investigation 
did not get into this, did not 
uncover the Ellsberg break-
in? A. No, No. The Justice 
Department already had the 
information about the Ells-
berg break-in. 

Q. When? A. I cannot say 
when. John Dean told me 
that Henry Petersen had the 
information. and the photo-
graphs andlhe whole busi- 

ness, oh, I would guess a 
year or more ago. 

Q. A year or more ago? 
A. Yes, sir. 

Q. And it did not take-- 
and actually, the prosecutors 
did not learn about this 
from Mr. Dean when he went 
to the prosecutors? 

A. No. Mr. Dean told me 
that, as I say, about a year 
ago. Last November he told 
Mr. Krogh the same thing, 
told him that both Mr. Silbert 
and Mr. Petersen had this 
information and the phot& 
graphs. 

AFTERNOON 
SESSION 

MR. DASH: Mr. Ehrlich-
man, prior to the luncheon 
recess you stated that in 
your opinion, the entry into 
the Ellsberg psychiatrist's 
office was legal because of 
national security reasons. 
think that was your testi-
mony. A. Yes. 

Q. Have you always main-' 
tained that position? A. Welt,. 
I do not know— 

Q. Well, do you recall-
when We had our first inter-' 
view in my office, and we 
discussed this issue you exx 
pressed shock that such a. 
thing had occurred, and in!“ 
dicated that you had in-
formed Mr. Young or Mr.' 
Krogh to see that this thing 
should not happen again but-
you did not take any action 
such as ordering the firing 
of these people because of 
the general sensitive issues' 
that were involved. Do you-
recall that? 

A. Well, that is not on the 
ground of illegality, Mr. 
Dash. I do not think you 
asked meat that time 
whether -- what my legal  

opinion was, for whatever it - 
is worth. What \you were 
aswing me was what I did, 
and that is what I did. 

Q. Well, if it was legal you,  
would ordinarily have ap- • 
proved it, would you not? 
A. Well, no, the thing that 
troubled me about it was that ' 
it was totally unanticipatedr 
Unauthorized by me. 

Q. Who was it authorized 
by? A. Well, I am under the 
impression that it was au-
thorized by Mr. Krogh, but 
it is not based on any per-
sonal .knowledge. 

Q. Well, now, as a matter ' 
of fact, Mr. Ehrlichman, did 
you not personally approve 
in advance a covert entry 
into the Ellsberg psychiatrist - 
office for the purpose of 
gaining access to the psycho- 
analysts's reports? A. I ap- 4  
proved a covert investigation:' 
Now, if a covert entry means' 
a breaking and entering the 
answer to your question is, no. 

Q. Well, let me read to you, 
a memorandum dated Aug. , 
11, 1971, and it is a memo: 
random to you from Bud 
Krogh and 'David Young,  
"Subject: Pentagon Papers ;   
Project—Status Report as of 
Aug. 11, 1971." 

Relevant Information 
I htink•the relevant infor-

mation is in paragraph (2) 
rather than the progress re-
port of (1.) Let me just read, 
paragraph 2. "We have re 
ceived the C.I.A. preliminary, 
psychological study (copy., 
attached at Tab A) which I 
must say I‘am disappointed in 
and consider very superfical. 
We will meet tomorrow with 
the head psychiatrist, Mr. 
Bernard Malloy, to impress 
upon him the detail and 
depth that we expect. We 
will also make available to 
him here some of the other"' 
information we have received' 
from the F.B.I. on Ellsberg." 

Now, more significant. "In 
this connection we would 
recommend that a covert op-
eration be undertaken to ex- - 
amine all the medical files 
still held by Ellsberg's psy-
choanalyst covering the two-
year period in which he was 
undergoing analysis." 

And there is a provision. 
here for approve, disapprove.. 
There is an "E", which I take 
it you would recognize as 
your "E," and in handwriting 
which I would ask if it is 
your handwriting, the ap-
prove, and the handwriting 
is, "if done under your as-
surance that it is not trace-
able." 

A.; That is correct.  

Cont'd From Preceding Page 

Q. Now, how would You 
interpret in this connection 
your assistance recommended 
to you in this connectio. 

A. Well, no interpretation 
is necessary, Mr. Dash. This 
was in the setting of a previ-
ous conversation in which it 
was contemplated that these 
two men would go to the 
Coast to do this investigation 
as the President's statement 
of May 22d says. 

The effort here was to find 
out everything that could be 
found out abuot the peole 
and the circumstances sur-
rounding Ellsberg in all re-
spects. 

Investigation Authorized 
Now, whether a psychiatric 

profile, as such, helps an in-
vestigation or in that situa-
tion, is something that the 
experts would have to tell 
you. It is something that I 
certainly cannot second-guess 
about. But the point here is 
that the investigation was al-
ready authorized and was 
going to go - forward. Now 
covert, in its literal meaning, 
and in its everyday meaning, 
is simply that it is a covered 
operation, that is to .say you 
do not identify yourself as 
being an investigator from 
the separte committee. . 

My concern, and the rea-
son that I certainly acquiesed 
in the use of the term "co-
vert" here was that I Was 

) not on the concept of the 
Whate House having investi-
gators in the field and known 
to be in the field, and I just 
don't think from a ,.public 

• standpoint, from a public re-
lations standpoint, from a 
public policy standpoint, that 
that is a desirable situation, 
and I was not anxious to 
have anybody go in and- flash 
a White House pass, creden-
tials and say, "I am from the 
White House and I want this 
or that.  and I want to ask 
questions." That is the sense 
in which I conceived, at least, 
of this investigation as being 
a covert investigation, and 
that is the sense in which I 
endorsed on here what I did 
in my hand., • 

Now, if you asking me 
whether this means tha,t I 
had in my contemplation that 
there was going to be a 
breaking and entering, I. cer-
tainly did not. .I heard a re- 

- mark by a member of the 
conunittee to the effect that 
there are only two ways that 
one can see a medical file 
and that is either to get the 
doctor to violate his oath or 
to break "or enter. Well, I 
know that is not so and I 
imagine those of you who 
have been in priVate practice 
Will recognize there are alot 



of perfectly legal ways .tnat 
medical information is 
leaked, if you please, and 
when I saw this that is the 
thing that occurred to me. 
That they by one way or an-
other this information could 
he adduced by an investi-
gator who was trained and 
who knew what he was look-
ing for. 

Hunt and Liddy 
Q. All right. Let me follow 

that up a bit.It was after 
this memorandum, 	do you 
recall that Mr. Young and 
Mr. Krogh then authorized 
Mr. Hunt and Liddy to go 
out to California? A. Do I 
recall that? No, I don't. 

Q. And that they went out 
to California for a feasibility 
test to see whether or not 
they could undertake a co- 
vert, and I am not saying 
breaking and entering? A. No, 
my recollection is that that 
trip West had been author-
izcl before this. 

Q. What was the purpose 
of the trip? A. As I have said 
before, it was to find out 
everything possible about 
Ellsberg, his associates, his 
methods, everything sur- 
rounding him. This business 
of the material for the psy- 
chiatric profile so far as I 
was concerned was an 
add-on. 

Q. Well, do you know what 
Mr. Hunt and Mr.'Liddy did 
when they went out on a trip 
for the feasibility? A. I didn't 
even know there were two 
trips, as a matter of fatt, 
until I was told in the rather 
recent past; 

Q. Now, would your.under-
standing of covert operation 
be, not a breaking and enter- 
ing, but being let in by im- 
personating themselves to be 
somebody else into the build-
ing. Isn't that a covert oper-
ation? 

A. I suppose that phrase 
could include that. It could 

-include a lot of things..  
Q. Yes and, therefore, I 

don't think we have to quar- 
rel about whether you 
approved a break-in, an en- 
tering or even what you 
might consider to be a com- 
mon-law burglary, what I am 
now saying is that the lan- 
guage here is not covert in-
vestigation, but a covert 
operation being undertaken 
to examine all medical files. 

`I Don't Mean to Quibble' 
A. Again I don't mean to 

quibble with you. The words 
here are not my words. They 
are the words of the writers 
of the memo. The thing that 
was imparted to be my the 
word "covert" was that these 
people would not identify 
themselves as investigators 
of the White House or any-
thing of this kind, and that 
their identities 'would not be 
known to the people that 
they were interrogating. 

Q. So they would not 
identify themselves as repre-
sentatives of the White 
House but through some 
identification they might get 
access to the building. 

A. Not necessarily. They 
might have gotten access 
through another doctor, 
through a nurse. There are 
all kinds of ways that one 
could get this information. 

Q. But it would include get-
ting access to the building, 
would it not? A. Not inevit-
ably. 

Q. I didn't say inevitably, it 
would include it. A. As one 
of a number of possibilities. 

Q. And also access, say, 
by some covert activity, not 
identify themselves as a mem-
ber of the White House staff, 
getting access to the office. 
Would it not include that as 
one of the alternatives that 
they could take? A. Well, you 
are asking me to define 
phrases in somebody else's 
memo. 

Q. Well, you approved this 
memo. You didn't put any 
other conditions on it, did 
you? A. No, I am trying to 
tell you what I thought I 
was approving. 

Call to Cape Cod 
Q. Well, those who read it 

undertook to also interpret 
what you though you were 
approving. Did Mr. Young 
and Mr. Krogh call you while 
you were in Cape Cod after 
Mr. Hunt and Mr. Liddy came 
back, and tell you that they 
had established that it was 
feasible that they could get 
access and that you said, 
"Okay, go ahead and let them 
do it."  

Do you recall that call that 
Mr. Krogh and Mr. Young 
made to you in Cape Cod? 
A. I don't recall any busi-

ness calls while I was up 
up there at all. Q. Would you 
be surprised if I told you that 
Mr. Young would so testify? 

A. Yes, I would. 
Q. That Mr. Liddy and Mr. 

Hunt did in fact go out to 
carry out the feasibility 
study, d idengage in what 
they considered to be a co-
vert activity, not a break-in, 
and through a cleaning lady 
gain access to the building 
and saw they could gain ac-
cess in similar way to the of-
fice, did return and that on 
the basis of that Mr. Young 
and Mr. Krogh got on the 
phone with you while you 
were in Cape Cod and told 
you that they were able, 
therefore, to prove that was 
feasible and said, "Okay" 
when you were assured that 
Mr. Hunt and Mr. Liddy 
would not themselves be in-
volved. Do you recall that? 

A. I don't recall any, such 
set of facts. 

Q. By the way, did you also 
receive a memorandum sug-
gesting that there be a Con-
gressional invstigation about 
the Ellsberg affair? dated Aug. 
26, 1972? 

A. I well may have. 
Q. Do you recall having re-

ceived this memorandum? A. 
It 'has my initial on it. I do 
not have a present recollec-
tion of the document. 

Q. Do you also note that 
there is an attached memo-
randum on the same date for 
Mr. Colson from you, Mr. 
Ehrlichman, subject, "Hunt/ 
Liddy Special Project." 

`Game Plan' Requested 
And I quote, "On the as-

sumption that the propoed 
undertaking by Hunt and 
Liddy would be carried out 
and would be successful, I 
would appreciate receiving 
from you by next Wednesday 
a game plan on how and 
when you believe the ma-
terials should be used." Do 
you recall that? 

A. Yes, I have seen that 
recently on going back into 
the files. 

SENATOR ERVIN: Mr. Ehr-
lichman, do I understand that 
you are testifying that the 
Committee to Re-elect the 
President and those associated 
with them constituted an elee-
mosynary institution that gave 

$50,000 to some burglars and 
their lawyers merely bebause 
they felt sorry for them? 

A. I am afraid I am not 
your best witness on that, Mr. 

'Ohairman. I do not know 
what their motives were. I 
think those will appear in the 
course of the procesding. 

Q. You stated -lids was a 

defense fund just like that 
given to Angela Davis and 

to Daniel Ellsberg, did you 
not? A. I stated that was my 
understanding of it. 

Q. Yes, well, Daniel Ells-
berg and the Angela Davis 
defense funds were raised in 
public meetings and the news-
papers carried news items 
about it, did they not? 

A. I am not sure that we 
know who the donors to those 
funds were. I dare say there 
are many people in this coun-
try who contributed to those 
funds who would not want it 
known. 

Q. Yes. But do you not 
think most of the people 
contributed their funds be-
cause they believed in the 
causes they stood for? A. I 
assume that. 

The Cause of Burglars 
Q. Well, certainly, the 

Committde to Re-elect the 
President and the White 
House aides like yourself did 
not, believe in the cause of 
burglars or wiretappers, did 
you? A. No. 

Q. Can you— A. I didn't 
contribute a nickel, Mr. 
Chairman. 

Q. Yes. You authorized 
somebody else to contribute? 

A. No, I would like to set 
that straight, if I might, Mr. 
Chairman. 

The only reason that any-
body ever came to me about 
Mr. Kalmbach raising money 
was because of this arrange-
ment that we had entered in-
to that we would protect Mr. 
Kalmbach if 'he wished to be 
protected from requests to 
raise money. 

Now that is—it was a 'situ-
ation where obviously he 
didn't wish to be protected. 
He made the judgment, he 
made it independent of me, 
and whtther I conceded to it 
or not obviously didn't make 
any difference. 

Q. Did he ever talk to you 
about that? A. Not until after 
the fact. 

Q. I will ask you if he 
didn't come to you and not 
only talk about having known 
you a long time and you 
having known his family but 
didn't he ask you whether 
it was a proper or legal op-
eration? 



A. Mr. Chairman, the testi-
many is that that meeting, 
according to Mr. Kalmbach, 
was the 26th of July when 
he was long into this, and as 
I have already testified. 

Q. He testified he had be-
come dubious about the prop-
erty of it and he went to 
you for reassurance? And he 
also testified when he got to 
you, you told him it was all 
right and to see that the 
money was delivered in sec-
ret because if he didn't de-
liver it in scret their heads 
would be in their laps. Didn't 
that occur? 

A. No. I would be terribly 
slow to reassure Herb Kalm-
bach whom I consider a good 
and close friend of the prop-
riety of any such undertak-
ing, of any such undertaking 
without checking it first, if 
he had asked me, and I am 
testifying to you, Mr. Chair-
man, that he did not ask me. 

Q. My question is didn't he 
have a conversation in which 
you told him to do it in sec-
ret because otherwise "if it 
gets out, our heads will be 
in their laps." You can ans-
wer that yes or no. I have 
just 20 minutes at this time 
and I want to ask my ques-
tions. 

Recalls Conversation 
A. I had a conversation 

with Mr. Kalmbach, Mr. 
Chairman, and I have no 
doubt that we, if he says so, 
that we discussed the ques-
tion ofo secrecy because I do 
recall his saying that Mr. 
Ulasewicz was carrying money 
back and forth. 

Now, I had in my mind at 
that time the realization that 
this, what I con osidered to 
be a legitimate undertaking, 
could be terribly miscon-
strued if someone were to 

impute the efforts of the 
President's lawyer to this de-
fense fund for Watergate 
burglars. I mean there is 
room for misunderstanding, I 
think you have stated the 
misunderstanding very elo-
quently in your opening ques-
tion. 
Q. So that was the reason 

   

to permit the people he de-
livered it to see him. 

A, Well, Mr. Chairman, as 
you know, I had nothing to 
do with those details at all. 
As a matter of fact, I was 
quite surprised to learn in 
the, testimony here' that there 
was what amounted to a 
laundering process where 
committee money or money 
held by people in the com-
mittee, was passed through 
several hands and around to 
Mr. Kalmbach for eventual 
delivery, and this, of course, 
all pre-dated any conversa-
tion that Mr. Kalmbach and 
I had. 

Q. Well, I have always 
though that if a political in-
stitution or committee en-
acted the role of an elee-
mosynary institution it 
would, like the Pharisee, brag 
about it• on all opportunities, 
and so you agreed with me 
that a Doubting Thomas 
might think that this money 
was routed in this clandes-
tine way not only to keep it 
secret but also to keep these 
people that were receiving 
the money, A. No, I don't 
agree with that because I 
don't know that. 

Q. Didn't you • have a 
phone conversation with Mr. 
Kalmbach- just before he 
came to Washington to testi-
fy befefe the grand jury 
about this matter? 

Recorded, Not Bugged 
A. I believe he was in 

Washington with his attorn-
eys at the tithe. 

Q. Yes. And didn't you bug 
his telephone conversation 
with you? A. No, sir. 

Q. Didn't you record it 
then? A. Yes, sir. I think the 
result is about the same as 
having your secretary listen 
in on the other line and take 
it down in shorthand. 

Q. Yes, but you didn't tell 
Mr. Kalmbach that you were 
recording his conversation 
did you? A. Sir. No more did 

he tell me that he had two 
lawyers in the room with 
him. 

Well, you see no differ-
ence between a man who is 
going before a grand jury 
having two lawyers and a 
man having a recording or 
bugging instrument annexed 
to his telephone. Now on this 
recording Mr. Kalmbach said, 
"You know, when you and I 
talked and it was after Jahri 
had given me the word and I 
came to ask you, 'John, is 
this an assignment I have to 
take an?' 

"You said,' `yes, it is, peri-
od, and move forward. Then 
that was all that I needed to 
be assured that I wasn't put-
ting my family in jeopardy." 

Now didn't Kalmbach make 
that statement to you in the 
telephone conversation the 
day before that he came to 
testify before the grand jury 
and was recorded on this 
view annexed to your tele-
phone? And your answer is, 
"Sure." 

A. Well, I haye to disagree 
with you, Mr. Chairman. I 
suppose what we have to do 
is take the whole context of 
what Mr. Kalmbach said in 
order to understand its mean-
ing. 

Q. Yes. Now, you denied a 
while ago that you gave 
Kalmbach any such assur-
ance, did you not? 

A. No, sir, what I denied 
was this very vivid and dra- 
matic moment when we 
looked deep into each other's 
eyes and I said with solemn 
assurance that this was both 
legal and proper. And I made 
no such solemn assurance 
and, as a matter of fact, in 

what you read here the word • 
"period" stands out• graphi- 
cally because "period" means 
that was the end of the con- 
versation and you will 
notice that there is nothing 
in there about my assuring 
Mr. Kalmbach• that this was 
either proper or legal. 

Q. But you told him that 
this was an assignment he 
had to take on'. A. Well, ob-
viously, Mr. Chairman, he is 
not my empleye, he is not 
my vassal. I hold no sway 
over him. It was very much 
a situation where Mr. Kalm-
bach undertook this, and you 
will recall he undertook it 
some six weks before we had 
this conversation. 

Q. Well, let us go on to 
'something else. You said. 
something about the burglar-
izing of the office of the psy-
chiatrist of Ellsberg was jus-
tified power under the Con-
stitution, did you not? A. 
Yes. 

Reference to Statute 
Q. And you referred to a 

certain statute. A. I referred 
to a statute in which the 
Congress in 1968 made a rec-
ognition of that inherent 
power. 

Q. Is that 18 U.S. Code 
2511? A. Yes. 

Q. This statute has nothing 
to do with burglary. A. It has 
to do with the United States 
Constitution, Mr. Chairman. 

Q. No. sir, That is not the 
purpose of the statute. The 
Constitution takes care of it-
self even there. This has to 
do with the interception or 
disclosure of wire -or oral 
communications prohibited. 

A. No, Sir, it also has to do 
with the Congress's recogni-
tion of what the Constitution 
provides with relation to he 
powers of. he Presiden. 

Q. Is there a single thing 
in there that says that the 
President can authorize burg-
laries? A. Well, let us read 
it, Mr. Chairman. 

Q. I can ask about it with-
out reading. It says here that 
this statute, which makes it 
unlawful to intercept and dis-
close wire or other communi- 
cations, says that this shall 
not interfere with the con-
stitutional power of the 
President to--A. To do any-
thing. 

   

        

        

           

that you made arrangements 
by which a gentleman who 
resided in California would 
deliver the money in cash 
and sometimes in laundry 
bags to an ex-policeman in 
New York, and allow the ex-
policeman to come down and 
deliver the money under 
orders that he wasn't going 
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Because I once was coun-
sel to the President and I 
know what the President has 
delegated to the one who 
holds. that post, specifically, 
in this case, John Dean. 

Aside from being the 
President's liaison to the de-
partments and agencies con-
cerned with legal matters, 
the counsel to the Presi-
dent is supposed to be the 
"conscience of trio White 

House." It is his job to keep 
a sharp eye out for wrong-
doing, such as potential con-
flicts of interest, to insure 
that Presidential appointees 
cannot put personal interest 
ahead of the interest of the 
public in governmental mat-
ters. He reviews the F.B.I. 
checks of all potential ap-
pointees for such problems. 
He keeps abreast of legal 
and other questions which 
are before the executive 
branch, to be able to an-
swer questions when asked 
by the President or his staff, 
he reviews documents be-
fore they go Ito the Presi-
dent for signing. 

In addition, he is a conduit 
for all kinds-of miscellaneous 
information relating to. Fed-
eral law and regulatory 
agencies, logistical technical-
ities and legislation. It is 
his job to keep the White 
House informed of a whole 
raft of subjeots within these 
general areas... And, :perhaps 
most important,.the mist .be 
a- self-starter. He. must take 
the initiative: because in the. 
Nixon White House there is 
no orie.els Who is going to 
have 'the time to 'supervise, 

• make assignments, decide 
what should be looked into. 
Everyone else is fully oc-
cupied with his own area of ' 
responsibility. 

Thus, the counsel 'is a vital 
link in a chain of delegation_ 
In' my view one in that posi-
tion Must bring to the job 
sufficient 'training and expe-
rience to know what to do 
and 'When to do it.  

The counsel' also hai,  had 
political duties. The President 
is '.the nation's chief execis- , 
thre..But Ire is also by long-
standing traclitien, his, polit-
ical party's. leader. Any Pres-
ident' has •a political role.  to 
pl4y, whether he is going to., 
run for re-election or not.' 
But if he is a candidate, then 
he 'is both an-  executive :and 
a practicing ..palttician. Every 
such politician .wants 
/nation, And-the, President, in 
his politician. role is .n.0 .dif-
ferent from the others. He 

 and wants information 
about issues, supporters, op-
ponents and every other 
political subject known. -to • 
man. 

Ulasewiez's Role. Defined 

• For the year 1969, to 1970, 
when I left the post of coun-
sel, .I attemped to gather 
some purely political informa-
tion for the. President, as I 
was expected to do Out of 
real concern for th.e.  propri-
eties, I attempted to use only 
conventional non - Govern-
mental sources of informa-
tion. As one might hire 
political aides in a .political 
campaign, Tony Ulasewicz 
was hired to do this chtire 
Of. information gathering. He 
was paid from existing Nixon 
political money, by check, 
under an appropriate employ-
er's tax number. 'Among 
other assignments, he scouted 
the potential .  opposition for 

- 	-  

vulnerability. So far as I am 
aware, during my tenure as 
counsel, Mr. Ulasewicz con-
ducted his assignments legal-
ly and properly in all respects. 

As liaison [after becoming 
assistant for domestic affairs 
in early 1970] to the domes-
tic operating departments 
and agencies I frequently 
carried to' them the Presi-_. 
dent's expressions of criti-
cism and suggestions for 
change. To the uninformed 
this undoubtedly would ap-
pear to create tensions be-
tween a Cabinet Secretary 
and me. But, actually, I 
think I maintained' a good 
and• frequent contact and 
gOod relations with our do-
rnditid secretark:s, including 
the several Attorneys Gen-
eral, over my three years in 
this position. I confess I did 
not always bring them gdod 

news, but then that was not 
my job. They and I shares a 
mutual objective, I think, and 
that was to do all we could 
to help the President accom-
plish his stated goals. 

As many here know, not 
everyone in the executive 
branch in' the first term 
shared these goals. There 

, were a number of holdovers 
in the executive branch who 
actively opposed the Presi-
dent's policies, especially his 
foreign policy, but also in the 
area of doMestic affairs I can 
assure you. 

Unauthorized Leaks 

These people conducted a 
kind of internal guerrilla 
warfare .against the President 
during the first term, trying 
to frustrate his goals by un-
authorized leaks of part of 
the .facts of a story, or of 
military and other aspects, 
or by just plain falsehood. 
The object was to create 
hostility in the Congress and 
abroad and to affect public 
opinion. 

Henry Kissinger, Secretary 
Rogers, and others were seri-
ously concerned that this 
kind of internal sabotage of 
Administration policy could 
actually ruin our chances to 
negotiate a strategic arms 
limitation treaty and termi-
nate the Vietnam situation 
on •a stable basis, for ex-
ample. A similar threat to a 
good result in Vietnam was 
posed by the combination of 
street demonstrations, ter-
rorism-violence and their ef-
fect on public and Congres -
sional support for the Presi- 

dent's policy. 
In his 1960 campaign, Mr. 

Nixon was involved in every 
minute detail. In 1968 when 
he invited me to work in the 
1968 campaign to manage the 
. campaign I agreed to man-
age the campaign tour only 
after securing his promise 
that he would completely 
delegate detailed control of 
the advance work, logistics 
and schedule. And his partic-
ipation in those details was 
minimal in 1968. 

In 1972 with the foreign 
situation as it was, the Presi-
dent decided quite early that 

..he simply could not and 
would not involve himself in 
the day-to-day details of the 
Presidential primaries, the 
convention and the cam-
paign. He made a very de-
liberate effort to detach him-
self from the day-to-day 
strategic and tactical prob-
lems; And so the regular 
work of the White House re-
lating to Government and the 
nation's problems continued 

unabated. Ir anything, we on 
the domestic side were busier 
with the President on gov-
ernmental business than in 
other years. 

In 1972, the President had 
to delegate most of his politi-
cal role and it went to people 
not otherwise burdened with 
governmental duties. As a 
result, I personally saw very 
little of the campaign activity 
during the spring and early 
summer of 1972. The Presi-
dent asked me to be sure that 
the campaign • organization 
and the national committee 
said or• did nothing inconsist-
ent with Administration pol-
icy. And so I had a few-meet-
ings, with the C.R.P. people 
to explain existing domestic 
policy, that is, on campaign 
issues, 

I began to spend more time 
with Ron Ziegler, press sec-
retary at the White House, in 
the late spring of 1972, help-
ing him to understand the 
campaign issues, reviewing 
the research with him, etc. It 
became more important than 
ever for me to keep ahead of 
developments and in this con-
nection I asked Mr. Dean to • 
inform me as early as pos•- 
sible' of significant changes, 
or new events in the Water-
gate case, so Ron Ziegler and 

I' could deal with new issues 
which would be arising_ in the 
press. It was for this purpose 
that I talked to Dean about 
Watergate in most instances. 

In addition, the President 
formed an advisory group 
which met twice a week to 
look at the campaign in 
overview, at long range, and 
to discuss any needed chang-
es. Attending these Monday 
and Thursday morning meet-
ings were Clark MacGregor, 
John Mitchell, Bob Haldeman, 
Bryce Harlow, Charles Colson 
and I. Presumably, I was the 
substantive issue man in the 
group. Since Watergate was 
a campaign issue it was dis-
cussed in these meetings; it 
was never a major subject of 
discussion, however, and if 
anyone in the group knew 
more than the others he 
didn't share his secrets there. 

Legislative Issues Cited 

During the summer and 
fall of 1972 there were tough 
legislative issues which took 
the President's time and ours 
in great quantities. Busing, 
water quality, Phase 2 of the 
economic program, and wel-
fare reform are, I know, sub-
jects familiar to you all. 
They were critical issues to 
the Senate as they were to 
the President. 

Federal Government over-
spending was also a hot issue 
and we were engaged in 
documenting a catalogue of 
bad Federal spending pro-
grams to justify the Congres-
sional repeal or reduction of 
a great many programs that 

spent great sums of Federal-
money with little or no ben-
efit to the public. During 
those months, along with a 
great many others, we were 
trying to understand Senator 
McGovern's $1,000-a-year wel-
fare plan and figure out its 
true cost, and we were 
researching and analyzing 
about 20 other major cam-
paign issues ranging from 
tax reform to the death pen-
alty. Theseissues were being 
framed between the two can-
didates as the campaign went 
on. 
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We were checking into the 
propriety of grain sales 
which had been challenged. 

The President negotiated 
with the new Japanese Prime 
Minister for two days in Ha-
waii in September. I made 
that trip.with 

Other. pressing issues the 
President and the White 
House staff were at work on, 
the Presidential - cainpaign 
aside, included air highjack-
ing, a ceiling • on Federal 
spending,. Post Office prob-
lems, unemploYment, surface 
transportation, .Government 
property- disposal,. the- revi-,  
sion 'of the system for.classi-
fication of secret documents, 
environmental problems: air, 
water, pesticides,- grazing, 
etc., flood- damage rehabilita-
tion, and countless .other is-
sues. 

As my - log ' will 'show I 
spent considerable time every 
week with the • press, at-
tempting to explain and out- 
line for the media the Presi-
dent's domestic goals and 
programs. 	• 

From June' to September, 
1972, my staff and I put in 
long days, the' convention 
platforni having imposed ad-
ditional. burdens on some of 
us. After the convention, the 
speeches, position papers and - 
political statements and 
leases kept the presstire on 
us. It was- a.very busy time. 
Domestic Issues .Stressed - 
John Dean,. 'on the other 

hand, never 'found. things so 
quiet and • he planned the - 
most expensive honeymoon 
in the history of the. White 
House 'sft 	right along . this 
period. 

The committee has had 
the 114 of how I spent my 
office time over the years. 

As it shows, the vast per-
centage of my time was de-
voted to domestic policy is,  
sues.- 

Nor was I anyone's Siam-
ese twin during these years. 
Listening to the star wit-
ness [Mr. Dean] "hyphen-
ate" me for five •days, I 
began to know a little of ,  
how a caboose feels. Mr. 
Dean repeatedly and facilely 
would testify "and so I in- 
formed Haldeman-and-Ehr-
lichman of so-and-so" as if 
it were possible to do 'with 
one phone call or drop-by. 
It could not really happen 
and in virtually every case 
to whichhe referred in .tes-
timony it did not happen. 

And how much time did ̀ I 
actually spend with Mr. 
Dean learning about the 
break-in or keeping abreast 
of developments to assist 
Ron Ziegler. on the issues, 
or with Mr. Dean on any 
other subject for that mat-
ter in the :weeks following 
Watergate? 

We •invariably met either 
in my .office, or more.rarely 
in Mr. Haldeman's (with the 
exception of just three or 
four meetings most of which 
were held out of town). 

The logs for these two of-
fices; Mr. Haldeinan's and 
mine, demonstrate'clearly the 
frequency of my meetings 
with Mr. Dean. 

Remember: Dean testified 
that keeping Watergate Cov-
ered up was a tremendous 
drain of my time and told of 
all the conferences and meet-
ing& I have, having with him 
about it. Let's be clear: I did 
not cover up .anything to do 
with Watergate. Nor 'were 
Mr. Dean and I keeping, 
steady company during all 
these weeks. 

I have compiled our meet-
ings in two week periods 
from June 17th through the 
election, the critical period, 
presumably, for a total of 22. 

Various Subjects Covered 
Of the total 22 contacts, 

two related to Presidential 
papers and testamentary plan- 

' ning, one related to conven-
tion planning, one related to 
grain sales,. two on general 
campaign planning, one re-
garding the President's finan- 
cial statement to be released, 
one regarding settlement of 
the Common Cause lawsuit. 
Of the remainder not all 
were devoted to. talk about 
aspects of Watergate, I am 
certain. 
. Now, again, on this Sia-
mese twin -business, Mr. Hal-
deman and I had vastly dif-
ferent duties, areas and 
methods of operation. 

I had a number of talks 
with Mr. Dean about Water-
gate, largely to keep posted 
on the campaign issues which 
I never had occasion to men-
tion to Mr. Haldeman, but 
about which I talked to oth-
ers, Mr. Ziegler, for example. 

I simply want to make the 
point without overdrawing it, 
that Mr. Haldeman and I 
lived very separate lives and 
careers in and out,  of the of-
fice, Mr. Dean to the con-
trary notwithstanding. 

The vast percentage of my 
working time was .spent on 
substantive issues and .do-
mestic policy. About one-half 
of 1 per cent was spent on 
politics, the campaign and 
the events with 'which you 
have been concerning your-
self as a committee. That is 
the context in which I hope 
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WASHINGTON,' July 24—Following are the names of 
- individuals who figured today in hearings by the Senate 
• select committee on the Watergate case: 

COMMITTEE MEMBERS 
Sam J. Ervin Jr., North Carolina Democrat, chairman. 
Herman E. Talmadge, Democrat of Georgia. 
Daniel K. Inouye, Democrat of Hawaii. 
Joseph M. Montoya,- Democrat of New Mexico. 
Howard H. Baker Jr., Republican of Tennessee. 
Edward J. Gurney, -Republican of Florida. 
Lowell P. Weicker Jr., Republican of Connecticut, 

COMMITTEE COUNSEL 
Samuel Dash, chief counsel and staff director. 
Fred D. Thompson, chief minority counsel. 
Rufus L. Edmisten, deputy counsel. 
Terry F. Lenzner, assistant chief counsel, 

WITNESS 
John D. Ehrlichman, former White House adviser, 

PERSONS NAMED IN TESTIMONY 
John J. Caulfield, former aide of the committee to 

re-elect. 
Charles W. Colson, former counsel to the President. 
John W. Dean 3d, former counsel to the President. 
Robert H. Finch, former White House counsel. 
H. R. Haldeman, former White House chief of staff. 
Bryce Harlow, former White House liaison chief. 
J. Edgar Hoover, frmer director of Federal Bureau -of 

Investigation. 
E. Howard Hunt Jr., ex-C.I.A. agent and White House 

aide, pleaded guilty in Watergate break-in. 
Henry A. Kissinger, ?residential adviser, on national 

security. 
Egil Krogh Jr., former assistant to Mr. Ehrlichman. 
Frederick C. LaRue, former aide to Mr. Mitchell. 
G. Gordon Liddy, former White House aide convicted in 

Watergate break-in. 
Clark MacGregor, former chief of the Committee for 

the Re-election of the President. 
Robert C. Mardian, former aide of re-election committee. 
John 'N. Mitchell, former Attorney General and former 

chief of re-election committee. 
Henry E. Petersen, assistant Attorney General who 

 Watergate prosecution. 
Nelson A. Rockefeller, Governor of New York. 
William P. Rogers, Secretary of State. 
Earl J. Silbert, former chief prosecutor in Watergate 

case. \ 
William C. Sullivan, former associate director of the 

F.B.I. 
Anthony T. Ulasewicz, former aide to John J. Caulfield. 
David R. Young Jr., former White Hones aide. 
Ronald L. Ziegler, White House press secretary. 
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you will receive this testi-
mony. 

Similarly, ydu must meas-
ure the President's role in 
all of this in true perspective. 
The 1972 campaign, the 
Watergate and its investiga-
tion competed for his atten-
tion with the claims of 
hundreds of members of 
Congress, economists, diplo-
mats, educators, scientists, 
labor leaders, businessmen 
And countless other citizens, 
and with the demands of the 
problems of the nation in 
their manifold and compound 
complexities, with the daily 
mail and the endless meet-
ings, the speeches and other 
communication with the pub-
lic, with the need far man-
agement, leadership, inspira-
tion and the need and desire 
for the time to study 
and think. I see redeeming 
aspects in this process. 

I have faith that good can 
result from this committee's 
efforts.. In the future, par-
ticipants in political cam-
paigns will surely be aware 
of the history of this time. 
And the standards which they 
will wish to impose upon 
themselves will be the prod-
uct of the lessons of thAt 
history, whatever it may turn 
out to be. I have great op-
timism that the lessons of the 
history of this era will bring 
only good for this country. 

MR. DASH: Mr. Ehrlich-
man, during the 1960 cam-
paign, when you were 
working with Mr. •Haldeman 
and also for President Nixon 
as an advance man, is it true 
that you were serving to 
some extent as an undercover-
agent, sort of  stalking Mr. 
Rockefeller? 
. A. No, that was a prior 

episode. During the primaries, 
in the pre-convention period 
of that 1960 campaign, Mr. 
Finch;  who then was on the 
Vice President's staff—Presi-
dent • Nixon then being Vice 
..President—asked me if I 
would go to North Dakota 
and observe Governor Rocke-
feller's efforts to rejuvenate a 
then-abandoned Presidential 
aspiration. He had been run-
ning, he decided not to, he 
decided to get back in, and 
he was making a tour of the .  

Midwest to see if he could 
pick up soitie convention  

delegates. So I went there for 
that purpose. 

Q. And what role did you 
play when you went to North 
Dakota? A. Well, other than 
being a driver in Governor 
Rockefeller's motorcade, I 
was simply an observer. 

Q.. How did you obtain that 
position as a driver in • the 
motorcade? A. Through mu-
tual friends. 

Q. I take it that you were 
considered part of Mr. Rocke-
feller's entourage? A. Well, I 
don't imagine that . it really 
occurred to anybody to ask. 

Q. Who were you report-
ing to at that time? A. Mr. 
Finch. 

Q. Now, in the '68 cam-
paign, did you play any role 
in the political campaign? A. 
I was the tour director. 

Tour Director's Function 
Q. And what function did 

the tour director have? A. 
Well, that is largely dealing 
with problems of scheduling, 
advancing And logistics. And 
the care and feeding of -the 
press. 

Q. Now, were you aware 
of the fact that by the sum-
mer of 1970 Mr. Haldeman 
and the President had felt a 
need for an improved intelli-
gence system with regard to 
domestic dissent or internal 
security? 

A.-Well, I was aware of 
the feeling of the need and ,I 
shared it. I was aware of a 
proposal which eventually, I 
believe, was .put into effect 
to establish a small office in 
the Justice Department to 
collate and coordinate and 
bring together in one place 
'what the various law en-
forcement agencies, both in 
and out of the Federal Gov-
ernment, knew about these 
terrorism bombings and the . 
street violence and these 
other activities that going on 
around the country because 
it looked then like there real-- 
ly was a pattern, and that it 
was a coordinated, planned 
and executed thing. 

These things went in waves 
from one part of the country 
to the other and it appeared 
that if what the police knew, 
for instance, in the city of 
New York could' be shared 
with the police in other parts 
of the country, that you 
would get a' whole lot better 
response to this kind of law-
breaking. 

So under Mr.,  Mardian's 
aegis this effort was made to 
bring together- the things 
that were known to all of-the 
law enforcement people 
around the country. 

Q. All right: Now did you 
know about the-  Huston plan • 
[for internal security, ap-
proved by the President in 
1970 and canceled a few days 
later]. 

A. I did not know about 
the- Huston -plan until I was 
invited to attend a meeting 
that 'I think has been previ-
ously referred to here in the 
President's office, attended 
by Admiral Gaylen and- J. Ed-
gar-  Hoover and the - heads of 
the various intelligence agen-
cies, where this proposal was 
announced. 

An' Accomplished Fact 
Q. What was the stage of 

that proposal at this point, 
Announced as a proposal that 
would go forward? A. I gath-
ered it was an .accomplished 
fact. . 

Q. Yes. Did you know what 
the proposal was about? A. 
Just from what I heard at 
that meeting. I had not seen 
that wri'e-up. 

C 	i •:r-ou know that the 
proposal included removal of 
certain restrictions on break-
ins, surreptitious enti4] or 



wiretapping? A. No, I do not 
believe that was discussed at ,; 
the meeting. 

Q. It never came to your 
attention that was in the . 
plan? A. No, it did not. 

Q. Mr. Haldeman, who - 
played an important role in, 
working on the plan and hav-
ing it recommended to the, 
President, never discussed 
those aspects of. the plan 
with you? A. No, nobody, 
discussed any aspects of the • 
plan with me. 

Q. Why were you called to-
the meeting? A. Well, I do,  
not know that. There were. - 
quite a few spare characters. 
at the meeting from the 
White House staff and I was 
simply there to get informa-
tion. 

Q. Were you asked to ex-
press an opinion? A. No. 

Q. So far as you know, the 
plan was approved? A. That 
was the tenor of the meet-
ing. 

 
 

Q. Did you ever hear of any-
thing else about the plan? 
A. Yes, I heard that the di-
rector of the F.B.I. in effect, 
scuttled it by his objection to 
it, with the support of the • 
Attorney General. 

Q. Did you know why he 
objected to it? 

Q. Do you know why he 
objected to it? A. I do not 
think I ever knew with any 
particularity why. It was 
pretty obvious that he was.,  
losing a good deal of sover-
eignty and the bureau was , 
going to be asked to enter 
into intelligence. Gathering 
activities that the director- •- 
did not want it in and I. 
assumed that that was the 
basis for his objection. 

Q. In ether words, your 
assumption was that Mr 
Hoover objected to the plan - 
because it invaded his terri-
tory rather than because its 
had any parts to it that dealt 
with more surreptitious entry 
or wiretapping? A. I am not 
your best witness on this, 
Mr. Dash. It was purely an • 
assumption on my part and 
I do not think anybody, ever 
told me. 

No Inquiry Made 
Q. You never sought to 

inquire why a plan that you 
saw at a meeting was being 
approved and would go for-
ward 

 
 was being ditched - 

because of Mr. Hoover's 
abjection? You never sought 
to inquire as to why? A..It 
was so far out of my baili-
wick at that time that I just 
had no occasion. 

Q. Was it out of your baili-
wick to be interested in the 
gathering of political intelli-
gence? 

 
 A. At that time, yes. ' 

Q. Now, did there come a 
time when it did not be out-
side your bailiwick? A. Well,' 
it had been my bailiwick 
when I was counsel. As 
sistant for' domestic affairs, 
had very little occasion o 
be involved in questions of' 

' political intelligence or polit=" 
ical anything, for that matter:4: 

Q. Well, after the Huston:„:, 
plan did not go forward,: -; - 
were you assigned a role to!; ' 
create in the White House e,  
capability for intelligence= ,.".1  
gathering at any time? A. I .; 
do not know quite what yoir 
are getting at: If you are -- 
getting at the special unit' 
and the problems of leaks—,,•!i 

Q. I do not know why you:, ., 
have to find out what I azif,„-:-  
getting at, i fyou just answer

, 
 _ 

my question as I ask it. A. X-
is an obscure question. 

Q. It is a. simple question. 
If the answer is no, say no. , 
If the answer is yes, say yes.'  
Did there come a time when 

COnt'd From Preceding Page 

you were asked to develop a 
capability in the White House 
for intelligence-gathering? A. 
Intelligence-gathering, 	the 
answer would be no. 

Q. Now, you were trying to 
see what I was getting at. 
'Were you ever asked to set 
.up a special unit in the White 

:House for the purpose of de-
.termining whether certain 
leaks had occurred in major 

-national security areas? A. In 
' point of fact I was—and 
'-strictly in terms of your 
question. I was not asked to 
set it up. Mr. Krogh was 

-'asked to,set it up. 
Egil Krogh Jr. was a mem-

13er of the Domestic Council 
'staff, and he was asked by 
the President to form this 
'special unit. I was designated 
as one to whom Mr. Krogh 
could' come with problems in 
connection with it, and the 
President said also that he 
could come to him with prob-
lems. 

In at the Beginning 
Q. Were you in at the be-

ginning of the setting up of 
this plan? A. Yes. 

Q. And you knew what the 
unit was to do? A. Yes. 

Q. What was the unit to do? 
A. The unit as originally con-
ceived was to stimulate the 
various departments and 
agencies to do a better job of 
controlling leaks and the theft 
Or other exposure of national 
security secrets from within 
their departments. It was a 
group which was to bring to 
account, so to speak, the 
various security offices of the 
Departments of Defense and 
State and Justice and C.I.A., 
to get them to do a better job. 

Q. And, therefore, this unit 
was to gather facts, if there 
was a leak or to act as a de-

- terrent, I take it, to prevent 
leaks. 

A. No,- 'there would have 
been no need to gather facts 
under the concept, except to 
know that there had been an 
occurrence but to require 
vigorous and very active ef- 
fort on the part of the re-
sponsible people in the de-

: partments and agencies to 
• find out who was responsible 

and how it happened and to 
make sure it couldn't happen 
again. 

• Q. Isn't that getting facts. 
Would you say some people , 
wno go to seek facts in an 

k investigative way can also 
say they seek intelligence? 

• A. Well, but you see what 
I am trying to say to you in 
as originally set up and con- 
ceived this was not an inves- 
tigative unit in the sense that 
your question implies. It was 
far more a group that was 
established for the purpose of 
getting the security people 
in the departments and agen-
cies to do a better job of 
their job. 

Q. Did it ever—was it ever 
called or was it ever referred 
to as an investigative unit? 
A. Subsequently it was be-
cause it became an investi-
gative unit subsequently. 

Investigative Unit 
Q. So there came a time 

when you were administering 
an investigative unit? A. Yes. 
In a literal sense, that is 
true. 

Q. Literal sense? A. Yes, 
sir. 

Q. Not in an actual sense? 
4It A. Well, here I am dueling 
with a professor. 

Q. I am not dueling with 
;you. I am just trying— A. 
,,Professor, if you say actual, 

is actual. 
Q. I don't want you to take 

my questions, and I don't 
''want to put words in your 
, mouth. A. Sure, ,I am trying 
to give you- 

* Q. I really want to have 
ou answer to the best of 
our recollection. A. Sure, I 

'am trying to give you the 
;:real essence of this as we go 
along and I don't mean to be 
fencing over words. 

Q. Could you please tell us 
in as clear a way as you can 
what the responsibilities of 
this particular unit were 
both in the beginning and 
how it developed, and as it 
developed later? 
, A. At a point in time in 
connection with the Penta-
gon papers theft, a whole 
series of events took place. 
One of the first of them was 
that the Pentagon papers, 
which were marked secret 
and top secret and which 
were largely Defense Depart-
ment documents, were turned 
over the Russian Embassy. 

I knew this because I had 
a call from Mr. Mardian, the 
assistant attorney general, 
advising me that the Justice 
Department had this firm 
fact. The Attorney General 
dame over and reported to 
the President that this theft 
Ead' evidently been perpe- 
trated by a number of peo-
fie, a conspiracy, and that 
ome of the people were 
entified- by the Department 

I Justice as having had pre- 
vails ties' to domestic Corn-
itiunist activities: 
t 'Very Tough Problem' 

The Attorney General then 
*ported in response to an 
itiquiry, and maybe I had 
better tell you how the in-
quiry came up. Mr. Krogh 
4me to me and said, "I am 
having real trouble getting 
die F.B.I. to move on this.”  
And so I said "well" and this 
was- basically my function 
was to do, downfield, block-
ing for Mr. Krogh when he 
had,  problems in the depart-
ment. 'I said, "Okay, I will 
contact the Attorney General 
and see what I can do," 
which I did I did. 

The Attorney General called 

me back and he said, "We 
have a very tough problem 
here. It appears that a top 
man in the F.B.I. put in a 
routine request that Mr. Ells-
berg's father-in-law be inter-
viewed. The director has giv-
en notice that the interview 
and interviews of that family 
are not to take place. 	- 

Now this was the area in 
which Mr. Krogh and the spe-
cial unit were pressing for 
the Department of Justice to 
bring information together as 
was their job to do. The At-
torney General said, "I am 
going to reverse this decision 
on the part of the director to 
transfer this man and demote 
him," but he said, "We have 
a very touchy situation with 
the director. Mr. Sullivan in 
the bureau is extremely up-
set and concerned and dis-
agrees- strongly with the di-
rector in this matter. I don't 
know what Mr. Sullivan may 
quit as a result of this whole 
episode. It's very touchy 
within the bureau." I said, 
"What are our chances of 
getting the bureau to move 
ahead on this right away?" 
and he said "very slim or 
none." 

Cont'd on Following Pan 


